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Bekymring for Drevja-
elva og framtida for
laksestammen var bak-
teppet for Carola Karl
Urviks spørsmål om
komposteringsanlegget
i Holandsvika i kom-
munestyret onsdag.

Av Asbjørg Sande
asbjorg.sande@helgeland-arbeiderblad.no

Hun viste at Drevja er en del av
elvenettet til det nasjonale lakse-
vassdraget Vefsna og til rotenon-
behandlingen som ble gjennom-
ført i 2011 og 2012 for å bli kvitt
lakseparasitten gyrodactylus sala-
ris. Nå er reetablering av fiske -
stammene i gang og elva er
underlagt et strengt overvåkings-

regime. Ordinært fiske kan først
skje etter friskmelding som er
ventet i 2017. 

– Sjanseløs
– Lakseyngelen har mest sann-
synlig ikke hatt noen sjanser i
møte med prosessvannet som
kom fra anlegget i Holandsvika,
skriver Urvik i begrunnelsen for
fem spørsmål om forholdene i
Holandsvika. 

– Det ble avdekket grov miljø-
kriminalitet i forbindelse med
Helgeland Bioenergi, skriver hun
og viser til at blod og prosessvann
ble ledet urenset ut i omliggende
bekker som hadde direkte tilløp til
Drejvaelva. Det foreligger også
sterk mistanke om nedgravd slak-
teavfall som fører til forurensing
av grunnvannet i området.

Spørsmålene hennes gjaldt av-
løp fra fabrikken, kommunale av-

gifter og tomteleie. Hun spurte
også om det nye driftsselskapet
(K2 Nord AS) har sørget for fi-
nansiell garanti som er et vilkår
for å ta imot og behandle våtorga-
nisk avfall. 

Det siste spørsmålet gjaldt ned-
gravd slakteavfall.

Inspeksjon
Rådmann Magne Pettersen opp-
lyste at fabrikkanlegget ennå ikke
er koblet til avløpet. Dette vil bli
tatt opp i forbindelse med en in-
speksjon som Fylkesmannen har
varslet i neste uke, sa han. 

Den nye driveren betaler kom-
munale avgifter på vanlig måte,
det vil si etter forbruk, og tomte-
leia er 260.000 kroner i året. 

Kravet om finansiell garanti for
å kunne drive denne typen av-
fallshåndtering er en sak mellom
Fylkesmannen og tiltaksutøveren,

sa Pettersen, som også ville ta opp
dette spørsmålet under inspeksjo-
nen i neste uke. 

Vefsn kommune er enig i at
slakteavfallet som skal være ned-
gravd på tomta er å betrakte som
miljøkriminalitet. 

Både Fylkesmannen og Vefsn
kommune har anmeldt dette til
politiet for lenge siden, sa råd-
mannen, som opplyste at det ikke
var kommet informasjon om sa-
ken fra politiet.

– Vi avventer tilbakemelding
fra politiet før vi gjør noe mer, sa
Pettersen.

Carola Karl Urvik mener kom-
munen må vurdere volumet av av-
løpsvannet når driften kommer i
gang for å vurdere om det må
bygges eget renseanlegg for virk-
somheten.

Bekymret for
laksestammen

Enstemmig og uten debatt god-
kjente Vefsn kommunestyre om-
reguleringen av den tidligere mili-
tærleiren på Skjervengan onsdag.
Det betyr at storparten av området
nå er regulert for privat og offent-
lig tjenesteyting, og ikke lenger til
forsvarsformål. Forsvaret behol-
der likevel en liten del av områ-
det. Omreguleringen er gjort for å
klargjøre for en mulig utbygging
av nytt fengsel. I samarbeid med
næringslivet har Vefsn kommune
fått utarbeidet et prosjekt som vi-
ser hvordan en kan bygge ut et
fengsel med inntil 63 plasser.

Regjeringen har varslet at de vil
legge fram en stortingsmelding om
kriminalomsorgen og soningskapa-
siteten i Norge i løpet av høsten.

Kjøper ikke 
Domus-bygget
Alle var enige om at det var riktig
ikke å kjøpe Domus-bygget, men
vedtaket i Vefsn kommunestyre
onsdag ble likevel ikke enstem-
mig. Flertallet støttet vedtaket fra
formannskapet der det heter at
pengene som var tiltenkt kjøpet i
stedet skal brukes på tilretteleg-
ging for næringslivet i Vefsn,
også med fokus på vitalisering av
Mosjøen sentrum. Sju stemte for
Johanne Skjølbergs forslag som
ikke ville ha med presiseringen
om vitalisering av Mosjøen sen-
trum i vedtaket. Hun mente råd-
mannens forslag om å tilretteleg-
ge for næringslivet var godt nok.

– Revitalisering er næringsut-
vikling, sa Skjølberg.

Før vedtaket var det tid for
tilbakeblikk på de drøyt tre åra
som er gått siden flertallet i kom-
munestyret vedtok å kjøpe Do-
mus-bygget. 

Fikk konsesjon
Vefsn kommunestyre fulgte en-
stemmig opp behandlingen både i
fagnemnda for landbruk og sam-
funnsutvalget da de onsdag ga
Arnt Ove Gyth konsesjon for kjøp
av eiendommen Rossvoll og deler
av Fjellset. Selger er Statskog, og
avtalt pris er 1,2 millioner kroner. 

Skogen skal drives i samråd med
skogbruksetaten i kommunen, og
det forventes at søkeren deltar ak-
tivt med eiendommen i bestands-
planområdet for elg. Eiendommene
ligger øst for Vefsna.

Godkjente 
omregulering

UTSLIPP: Prosessvann fra komposteringsanlegget gikk urenset ut i bekkene omkring fabrikkanlegget i Holandsvika og har høyst sannsynlig tatt
livet av lakseyngel som ble satt ut i Drejvaelva etter rotenonbehandlingene i 2011 og 2012, mener Carola Karl Urvik. (Foto: Asbjørg Sande)


